

need for an increase in medical officers and health services, particularly in the Northern Section”;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-eighth meeting,
17 July 1950.*

256 (VII). Petition from the Togo Political Road Labourers' Union concerning Togo-land under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its seventh session the petition from the Togo Political Road Labourers' Union (T/Pet.6/136), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. D. A. Sutherland as special representative,

Having taken note of the observations of the Administering Authority concerned (T/665) to the effect that wages and living and working conditions of Government road labourers were under constant review by the Labour Department and that there was ample machinery for dealing with labour problems,

Having further noted the statement of the special representative that in addition to the road labourers' basic wage, a 15 per cent cost-of-living allowance had been paid in 1949, that this allowance had been raised to about 20 per cent on 1 April 1950 and that there had since been no further representation on the subject,

The Trusteeship Council

Notes with satisfaction the measures recently taken by the Administering Authority to meet the demands of the petitioners;

Expresses the hope that the Administering Authority will continue its efforts to improve the living and working conditions of all indigenous labourers;

Draws the attention of the petitioners to the recommendations on wages adopted by the Trusteeship Council at its fourth session in connexion with its examination of the 1947 annual report on the administration of the Territory, the text of which reads as follows:¹⁸

“The Council recommends that the Administering Authority take appropriate measures to establish wages at a level which would not only enable workers to meet the expenses of every day life but would also raise progressively their standard of living;”

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-eighth meeting,
17 July 1950.*

¹⁸ See Official Records of the fourth session of the General Assembly, Supplement No. 4, page 36.

services de santé, notamment dans la région septentrionale.”

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-huitième séance,
17 juillet 1950.*

256 (VII). Pétition de la Togo Political Road Labourers' Union concernant le Togo sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa septième session, la pétition de la Togo Political Road Labourers' Union (T/Pét.6/136), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné M. D. A. Sutherland comme représentant spécial,

Ayant présenté les observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/665) qui a fait connaître que les salaires et les conditions de vie et de travail des ouvriers qui travaillent sur les routes pour le compte du Gouvernement sont constamment révisés par le Département du travail et qu'une procédure détaillée a été instituée pour traiter les questions de travail,

Ayant en outre pris acte de la déclaration du représentant spécial qui a fait connaître qu'en addition au salaire de base des ouvriers qui travaillent sur les routes, une indemnité de vie chère de 15 pour 100 leur a été versée en 1949, que cette indemnité a été portée à 20 pour 100 environ le 1er avril 1950, et qu'il n'y a eu depuis lors aucune nouvelle protestation à ce sujet.

Le Conseil de tutelle,

Note avec satisfaction les mesures prises récemment par l'Autorité chargée de l'administration pour donner satisfaction aux pétitionnaires;

Exprime l'espoir que l'Autorité chargée d'administration poursuivra ses efforts d'amélioration des conditions de vie et de travail de tous les travailleurs autochtones;

Appelle l'attention des pétitionnaires sur la recommandation relative aux salaires adoptée par le Conseil de tutelle à sa quatrième session, à l'occasion de l'examen du rapport annuel sur l'administration du Territoire pour 1947, et ainsi conçue¹⁸:

“Le Conseil recommande que l'Autorité chargée de l'administration prenne toutes mesures appropriées pour porter les salaires à un niveau tel que non seulement les travailleurs puissent faire face aux dépenses de la vie quotidienne, mais aussi que leur niveau de vie s'élève progressivement.”

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-huitième séance,
17 juillet 1950.*

¹⁸ Voir Documents officiels de la quatrième session de l'Assemblée générale, Supplément No 4, page 39.